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patnácti kilometrovou trasu do sedla pod Krátkou. Zde 
si mohli pochutnat na tradiční lesní škračenici, zvláště 
děti si pak pochutnaly na palačinkách. Z Hodslavic při-
šlo 106 příznivců našeho pochodu. 10. června 2023 jsme 
uspořádali v místním penzionu Kuželna vyhodnocení 
Palackého stezky s turnajem v kuželkách a 24. červ-
na 2023 se 21 cyklistů zúčastnilo srazu v Hodslavicích 
na chatě rodiny Kolaříkových, kde jsme zavzpomínali na 
cyklistické zážitky posledních roků u večerního promítá-
ní filmů a fotografií z našich výletů. Cyklistickou sezónu 
jsme ukončili 14. října 2023 opět na Lázech. Tentokrát 
se zúčastnilo 28 cyklistů. Turisté sezónu nekončí. Proto 
v pátek dne 20. října 2023 se 13 našich členů zúčastni-
lo vícedenního pobytu ve Žďárských vrších. Ubytováni 
jsme byli v hotelu Rokytno ve stejnojmenné obci. Pátek 
večer, po příjezdu, patřil společenské zábavě. V sobotu 
21. 10. 2023 jsme vyrazili na cca 20 km trasu, během níž 
jsme vystoupili na nejvyšší vrchol Žďárských vrchů De-
vět skal. Odtud za krásného, slunného počasí jsme došli 
na oběd do obce Milovy a pak pokračovali skalnatou 
trasou přes Dráteníčky, Malinskou skálu a Lisovskou 
skálu zpět do cíle. Na neděli 22. 10. 2023 jsme měli na-
plánovánu kratší trasu k rybníku Medlov. Počasí se ale 
obrátilo, od rána hustě pršelo, a proto jsme raději jeli 
domů. Poslední naší organizovanou turistickou akcí byl 
tradiční Štěpánský výstup na Lysou horu, kterého se dne 
26. prosince 2023 zúčastnilo 17 turistů.

Činnost členů KČT nespočívá jen organizováním po-
hybu v přírodě, ale i značením turistických a cyklistic-
kých tras. Naši dlouholetí značkaři Petr, Růžena a Radim 
Holeňovi obnovili a vyznačili 10 km turistických tras. Za 
tuto dobrovolnou činnost jim patří poděkování nejen od 
nás - organizovaných turistů, ale od všech, kteří se díky 
turistickým značkařům mohou bezpečně pohybovat při 
svých výletech v přírodě.

Využiji této příležitosti, abychom se mohli pochlu-
bit i individuálními sportovními výkony našich členů. 

Helena Pobořilová společně s Evou Čípovou se opět zú-
častnily jednoho z nejnáročnějších pochodů v naší repub-
lice, a to 101 km dlouhého závodu Beskydská sedmička. 
Opět celou trasu úspěšně zdolaly a ve své kategorii 50+ 
došly na pěkném 5. místě. V celkovém pořadí všech žen-
ských týmů obsadily 16. místo. Velkým úspěchem však už 
je celou tuto trasu ve stanoveném čase zdárně projít, bez 
ohledu na konečné umístění. Helena Pobořilová tento zá-
vod absolvovala už 7x a Eva Čípová dokonce 9x. Nezbývá 
než jim pogratulovat a Evě Čípové popřát, ať v letošním 
roce dovrší šťastnou desítku. René Kořínek a Eva Čípo-
vá se v měsíci červenci zúčastnili charitativní cyklistické 
akce, kterou opět pořádala Apoštolská církev z Rožnova 
pod Radhoštěm. Během šesti cyklistických dnů projeli 
800 kilometrovou trasu z Rožnova pod Radhoštěm po 
hranicích Moravy zpět do Rožnova pod Radhoštěm. Vý-
těžek této charitativní akce byl věnován tělesně postiže-
nému děvčeti. Neméně zajímavou informací bude určitě 
i to, že naše členka Dáša Pavlová z Lichnova uskutečnila 
od 1. února 2023 do 31. ledna 2024 celkem 405 výstupů 
na Velký Javorník.

Chtěl bych poděkovat všem členům našeho odboru za 
jejich činnost pro Klub Českých turistů, všem Hodsla-
vjanům, kteří nás podporují svou účastí na Turistickém 
pochodu Palackého stezka a bez ohledu na počasí se jej 
pravidelně zúčastňují. Vždyť setkání s ostatními přáteli 
turistiky je pro nás největší odměnou. Rádi bychom mezi 
sebe přivítali i mladou generaci, která by pokračovala 
v činnosti našeho klubu a převzala organizaci při pořá-
dání Palackého stezky, aby se tento pochod mohl dočkat 
stého výročí.

Jménem členů KČT, odbor Hodslavice, zvu všechny 
příznivce turistiky na 53. ročník Turistického pochodu 
Palackého stezka, který se bude konat v sobotu 18. květ-
na 2024 a opět doufám, že se tentokrát za lepšího počasí 
než v letech minulých ve zdraví a dobré náladě setkáme ne-
jen na startu u restaurace Na Fojtství, ale i v cíli obou etap.

Klub českých turistů, 
odbor Hodslavice

OLEG JANSKÝ

Vážení spoluobčané, rád využívám této příležitosti, 
abych vás seznámil s činností našeho Klubu českých tu-
ristů, odboru Hodslavice, pozval do našich řad případné 
nové přátele a pozval všechny, kteří mají rádi pohyb v pří-
rodě na oblíbený Turistický pochod Palackého stezka, 
který se letos bude konat již po padesáté třetí.

Rádi se zúčastňujeme již tzv. zaběhnutých turistic-
kých akcí pořádaných našim odborem. Už dlouholetou 
tradicí je Novoroční výstup na Velký Javorník, kde se 
po prožitém silvestrovském veselí scházíme a popřejeme 
si do nového roku nejen s našimi členy ale i s ostatními 

přáteli z Hodslavic i okolních obcí. Pro některé je to i pří-
ležitost k prvnímu turistickému výšlapu po hřebenu Ve-
řovických vrchů z Velkého Javorníku zpět do Hodslavic 
v nastávajícím roce. Dalším společným setkáním bývá 
zahájení cyklistické sezóny. Vloni nám počasí dovolilo se-
zónu zahájit až 30. dubna. Větší část našeho cyklistické-
ho pelotonu vyjížděla z Hodslavic do cíle na Lázech, kde 
jsme se opět setkali s kamarády, cyklisty z města a obcí, 
kteří to do Hodslavic mají z ruky. Této akce se zúčastnilo 
30 cyklistů. V měsíci květnu se pravidelně zúčastňujeme 
pochodu okolo Mořkova, kde podle zdatnosti procházíme 
delší i kratší trasy tohoto pochodu. Ani vloni tomuto ne-
bylo jinak. V sobotu 20. května 2023 jsme uspořádali 52. 
ročník našeho Turistického pochodu Palackého stezka. 
Počasí nás opět nepřekvapilo, nad vrcholy Veřovických 
vrchů se držela mračna, bylo zataženo, občas poprchá-
valo, ale na straně k Rožnovu p. R. a Zubří bylo jasno 
a svítilo sluníčko. Přesto se na náš pochod vydalo 278 
turistů. Do cíle dvaceti pěti kilometrové etapy na Velkém 
Javorníku došlo 85 turistů, ostatní se vydali na kratší 
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překážka.
V srpnu tohoto roku pak občané Hodslavic hlasováním rozhod-

nou, které projekty obec zrealizuje. Participativní rozpočet vám všem 
umožňuje podílet se na rozhodování o veřejných financích a Vašim 
nápadem podpořit rozvoj obce.

HARMONOGRAM
zahájení ročníku           27.  2 .
podávání projektů          2O.  3 .
ukončení sběru projektů      31.  5 .
kontrola formálních náležitostí  1.  6 .—3O.  6 .
prezentace projektů         1.  7.  —31.  7. 
hlasování o projektech       1.  8 .—15.  8 .
realizace projektů          16.  8 .—31.  1O.

NEFORMÁLNĚ PEČUJÍCÍ OSOBY
Věra Mikšíková, Alena Kulíšková, sociální a zdravotní komise RO

Nominujte své sousedy a známé na ocenění „neformálně pečující 
osoby“ v naší obci. Neformální péče = dlouhodobá péče, kdy o oso-
bu blízkou pečují buď rodinní příslušníci, nebo přátelé, kteří nejsou 
profesionálními pečovateli.

Cílem naší výzvy je zvýšit povědomí veřejnosti o důležitosti, 
náročnosti a hodnotě neformální péče a podpořit ty, kteří se této 
náročné a často nedoceněné činnosti věnují.

Často se neformálně pečující osoby potýkají se stresem 

a vyčerpáním, omezeným sociálním kontaktem i nedostatkem vol-
ného času.

Znáte ve svém okolí někoho, kdo pečuje o seniora, osobu s handi-
capem nebo dlouhodobě nemocné členy svých rodin?

Nominujte ty, kteří si svou obětavostí, pečovatelským přístupem 
a lidskostí zaslouží uznání a poděkování. Nominace zasílejte do 
30. 9. 2024.

Koncem tohoto roku budou tyto pečující osoby oceněny.
Posílejte na email: kphodslavice@gmail.com.

INFORMACE KE STAVBĚ
Pavel Vanduch, stavební technik OÚ

V souvislosti s realizací stavby „Stezka pro chodce a cyklisty 
Hodslavice Mořkov, Nové Domky“ upozorňujeme občany, že Odbor 
dopravy Městského úřadu Nový Jičín vydal Rozhodnutí týkající se 
omezení provozu na silnici II/483 v k.ú. Hodslavice.

Toto omezení provozu spočívá v uzavírce části komunikace (části 
jízdního pruhu) v místě, kde budou probíhat stavební práce. Tato uza-
vírka bude značena vodorovným dopravním značením a provoz bude 
řízen světelnou signalizací umožňující průjezd vozidel vždy pouze 
v jednom směru. Toto omezení se bude na stavbě vyskytovat po celou 
dobu výstavby, tj. od 25. 3. do 30. 11. 2024, vždy po nezbytně nutnou 
dobu. Kromě této světelné signalizace se může na stavbě vyskytovat 
zúžení průjezdného profilu vozovky, které bude opět označeno pří-
slušným svislým dopravním značením.

Obec 
informuje

ZPRÁVY ZASTUPITELSTVA,  RADY A OBCE

9. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
OBCE SE USKUTEČNÍ V PONDĚLÍ 
27. 5. V 18:OO V KLUBOVNĚ OÚ

33. SCHŮZE RADY OBCE 
18. 4. 2O24: USNESENÍ
VÝPIS VYBRANÝCH USNESENÍ  — ÚPLNÉ ZNĚNÍ  NA UZOB.CZ/HODSLAVICE
Rada obce na své schůzi schválila:

• nejvhodnější nabídku veřejné zakázky malého rozsahu na zho-
tovitele stavby rekonstrukce kuchyně mateřské školy

• zadávací dokumentaci pro veřejnou zakázku malého rozsahu na 
stavbu parkovací plochy za obecním úřadem

• nájemní smlouvy k sociálním obecním bytům Hodslavice č. p. 400
• využití veřejných ploch Obce Hodslavice pro akci „Palackého 

tisícovka 2024 – SPECIÁL“
• smlouvu o bezúplatném převodu majetku radiostanice od Ha-

sičského záchranného sboru MSK na Obec Hodslavice
• finanční dar na reprezentaci na Mistrovství Evropy v kulturistice
• smlouvu o spolupráci na projektu „Umělecké vyhlídky a uličky 

Františka Palackého“ s Muzeem Novojičínska
• smlouvu o zajištění akce Den obce a Pouť Hodslavice 2024

OZNÁMENÍ O DOBĚ A MÍSTĚ 
KONÁNÍ VOLEB DO EP
Pavla Adamcová, starostka

Starostka obce Hodslavice podle § 32 odst. 2,3 zákona č. 62/2003 
Sb., o volbách do Evropského parlamentu a o změně některých záko-
nů, ve znění pozdějších předpisů

oznamuje:
1. Volby do Evropského parlamentu se uskuteční
dne 7. června 2024 (pátek) od 14.00 hodin do 22.00 hodin
a
dne 8. června 2024 (sobota) od 8.00 hodin do 14.00 hodin.
1. Místem konání voleb ve volebním okrsku č. 1 (pro celou obec 

jeden okrsek):
je volební místnost v budově Obecního úřadu Hodslavice č. p. 211 

- přízemí.
2. Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svoji totož-

nost, státní občanství ČR (občanským průkazem nebo cestovním 
pasem České republiky). Neprokáže -li uvedené skutečnosti stano-
venými doklady, nebude mu hlasování umožněno.

3. Voliči budou dodány nejpozději 3 dny přede dnem konání voleb 
hlasovací lístky. V den voleb volič může obdržet hlasovací lístky i ve 
volební místnosti.

UPOZORNĚNÍ OBČANŮM
Informujeme občany, že v sobotu 8. 6. 2024 na Den obce bude po 

22:00 hodině zvýšená produkce hudby.
Děkujeme za pochopení.

PARTICIPATIČNÍ ROZPOČET: 
LETOS VĚTŠÍ DOTACE

V roce 2024 obec Hodslavice spouští již třetí ročník participativ-
ního rozpočtu obec Hodslavice, v rámci kterého mohou občané obce 
rozhodovat o části rozpočtu.

Pro třetí ročník participativního rozpočtu vyčlenila obec opět 
částku 300 000 korun. Zastupitelstvo obce Vám umožňuje získat až 
100 000 Kč na Váš projekt!

Každý může podávat své nápady, co za danou částku zrealizovat. 
U podaných projektů bude komise posuzovat možnost jejich reali-
zace, tedy zda realizaci projektu nebrání nějaká technická či právní 
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Školní 
zprávičky

ZŠ A MŠ FRANTIŠKA PALACKÉHO HODSLAVICE

MLADÝ ZĚMĚDĚLEC: 
REGIONÁLNÍ FINÁLE
Alena Kulíšková

Regionální finále soutěže Mladý zemědě-
lec se konalo 27. března v překrásném areálu 
Masarykovy střední školy zemědělské a pří-
rodovědné v Opavě. V konkurenci 66 žáků 7. 
a 8. tříd z celého Moravskoslezského kraje se 
naši žáci úplně neztratili. Při plnění teoretic-
ké části – testu vědomostí a také praktických 
úkolů, jako třeba dojení mléka, poznávání 
osiva a zemědělských strojů a jízda zručnosti 
s kolečkem plným sena, se Jeník Horák z 8. 
A umístil na 26. místě, Anička Šebková na 31. 
místě a Nelča Davidová z 8. B na 33. místě. 
Pouze se nesoutěžilo. Měli jsme také mož-
nost si prohlédnout celé zázemí školy. Školní 
skleníky, pozemky a zejména školní statek 
s jízdárnou. Doufáme, že i v příštím roce se 
tato zajímavá soutěž bude konat a naši žáci 
se jí zúčastní.

DEVÁŤÁCI V DIVADLE
Petra Váňová

 Je to již přes sedmdesát let co Karel Ča-
pek napsal svou apokalyptickou hru Bílá 

nemoc. Jelikož je toto nadčasové téma stále 
aktuální, rozhodli jsme se představení zhléd-
nout. Dne 4. 4. jsme vyrazili do Beskydského 
divadla v Novém Jičíně, kde pražský divadel-
ní soubor Divadlo Různých Jmen toto drama 
bravurně ztvárnil. Představení se pedago-
gům i žákům velmi líbilo a klidně by šli do 
divadla znova.

ŠKOLA VOLÁ
G. Mičková, H. Kučerová, E. Hegarová

Na naší škole byl ve čtvrtek 4. dubna 2024 
ukončen projekt pro předškolní děti, Škola 
volá“. Budoucí prvňáčci se 3 krát sešli s uči-
telkami 1. stupně ZŠ - Gabrielou Mičkovou, 
která rozvíjela u dětí jemnou i hrubou motori-
ku a správné držení tužky, Hedou Kučerovou, 
která se zaměřila na rozvoj jazykových a ko-
munikačních dovedností a Evou Hegarovou, 
která se věnovala rozvoji matematických 
představ. Při závěrečném čtvrtém setkání 
se rodiče mohli inspirovat, jak tyto oblasti 
u svého dítěte dál rozvíjet a tím mu usnadnit 
přechod z mateřské školy do 1. třídy základní 
školy. Na památku si děti odnesly složku se 
svými výstupy a drobnými dárečky.

MINIHÁZENÁ 
PÁŤÁKŮ
Gabriela Kmentová

V úterý 9. dubna se páťáci zúčastnili již 3. 
turnaje školní ligy miniházené Laudonovy 
novojičínské ligy základek. S názvem druž-
stva Divoké pumy sice turnaj nevyhráli, ale 
bojovali jako šelmy a turnaj si užili! V květnu 
je čeká poslední ze 4 turnajů.

ČERNOBÍLÝ DEN
Hana Horáková

Černá barva nepatří mezi nejveselejší, 
ale patří mezi nejpopulárnější módní bar-
vu, protože je univerzální, elegantní a dá 
se kombinovat se všemi ostatními barva-
mi. A abychom nepůsobili až příliš temně, 
projasnili jsme naše outfity barvou, která 
je jejím opakem, a sice bílou a ve čtvrtek 
18. dubna jsme si užili černobílý den i na 
naší škole. Která třída měla největší počet 
černobílých žáků? Na krásném třetím místě, 
přepočteno na žáka, skončily dvě třídy a to 

Vlastníci pozemků přímo dotčených touto stavbou budou indi-
viduálně informování o průběhu prací tak, aby byl zajištěn přístup 
k těmto pozemkům a nemovitostem.

Vzhledem k charakteru omezení dopravy není stanovena objízdná 
trasa, ani zde nedochází k žádnému omezení dopravy pro náklad-
ní vozidla, nebo linkovou dopravu. Souběžně s touto stavbou bude 
probíhat i stavba „Rekonstrukce mostu přes Křižanův potok“ (most 
u bytovek). Investorem této stavby je SSMSK p. o. Aktuální infor-
mace o dopravním omezení v souvislosti s touto stavbou najdete na 
webu obce Hodslavice.

Prosíme občany a řidiče motorových vozidel o respektování pře-
chodného dopravního značení a vyzýváme ke zvýšené opatrnosti při 
průjezdu stavbou po celou dobu realizace.

PODĚKOVÁNÍ
Martina Holubová

Tímto bych chtěla velice poděkovat poctivé nálezkyni paní Zdeňce 
Minářové, která mou ztracenou zlatou náušnici předala pracovnicím 
obecního úřadu, jež se postaraly o předání majitelce.

RESTAURACE KUŽELNA HLEDÁ 
SERVÍRKU A KUCHAŘE

Restaurace Kuželna v Hodslavicích hledá servírku/číšníka - bri-
gádně na víkendový provoz a kuchařku/kuchaře - brigádně. Bližší 
informace u p. Bartončíkové - tel. 605 724 542.
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technikou, ale také s vnitřním zraněním 
po úraze na koloběžce. Porota nehodnotila 
jen znalosti v oblasti první pomoci, ale také 
schopnost pohotově reagovat, spolupracovat 
a domlouvat se v týmu. I při velkém úsilí od-
jížděli žáci naší školy s bramborovou medailí, 
obohaceni o zážitky a zkušenosti.

MATEŘSKÁ ŠKOLA 
V DUBNU 2O24
Paní učitelky z mateřské školy

Jaro je tady a s ním i aprílové počasí. Nás 
ale počasí nezastaví a my si užijeme venku 
i vevnitř mnoho zábavy.

Náš měsíc začal opravdu slunečným poča-
sím, které jsme využili na dlouhé vycházky po 
okolí Hodslavic, sbírali jsme přírodniny a po-
znávali změny v přírodě v ročním období jara.

Duben byl pro nás obdobím, kdy jsme 
dokončili lekce plavání na plaveckém bazéně 
v Novém Jičíně, za které jsme obdrželi mokré 
vysvědčení. Také jsme zakončili kurz „škola 
volá“, kdy nás přišli na poslední lekce podpo-
řit i naši rodiče, aby se i podívali, jak nám to 
v lavici sluší, a jak nám to učení jde.

Jaro je kouzelné nejen kvetoucími stromy, 
ale také probouzením broučků a zvířátek ze 
zimního spánku, nebo také rozením mláďat. 
Toto téma nás provázelo skoro půl měsíce, 
kdy se děti různými vzdělávacími činnostmi 
dozvídaly o zvířátek ze statku, jaký mají uži-
tek, jak se o ně starat. Ale dozvěděli jsme se 
i mnoho nového o zvířatech, které u nás žijí 
v ZOO, protože by volně žít nemohly.

Opět jsme navštěvovali solnou jeskyni 
v Novém Jičíně, kde si můžeme pohrát se solí, 
nadýchat se čistého mořského vzduchu a to 
všechno má ještě blahodárné účinky na naše 
dýchací cesty. Tradičně nás navštívilo i diva-
délko Ententýky a Koloběžka se zajímavými 
jarními pohádkami.

Na naši místní základní škole proběhl 
zápis do 1. třídy pro naše předškoláky. Děti si 
vyzkoušely plno aktivit, aby paní učitelkám 
prokázaly, že jsou zralé a připravené na to 
usednout v září do lavic.

Konec měsíce jsme odjeli s většinou před-
školáků na tří denní školku v přírodě na Há-
jenku do Vlčovic. Děti se objevily v pravěku, 
vyzkoušely si, jak takoví lidé dříve žili, jak se 
živili a mnoho zajímavých poznatků o době 
kamenné. Nechyběly běhací hry, tvořivé 
aktivity i opékání špekáčku. Všichni jsme si 
tento pobyt v přírodě užili.

Na květen se už těšíme, co nového nám do 
mateřské školy přinese.

druháci a žáci 8. B a o první a druhé místo se 
tentokráte podělily také dvě třídy a to naši 
čtvrťáci a páťáci! Blahopřejeme!

MCDONALD'S CUP
Eva Hegarová

V pátek 12. 4. 2024 se čtvrťáci a páťáci 
zúčastnili fotbalového turnaje Mc Donal-
d’s Cupu na sportovním stadiónu v Novém 
Jičíně. Utkali se s pěti novojičínskými ško-
lami, dali dva góly, ale na výhru to nestačilo. 
Velkou oporou družstva byli oba brankáři 
Štěpán Vyčichl a Daniel Mäkky. Počasí nám 
přálo, ale největší odměnou pro mužstvo byl 
sportovní vak a diplom.

ZÁPIS DO 1. TŘÍDY
Hana Horáková

V pondělí 22. 4. proběhl ve škole zápis 
předškoláků do první třídy. Letos jsme zá-
pis pojali jako návštěvu u Šmoulů. Průvodci 

školou jim byli naši deváťáci. Při plnění úkolů 
na samotném zápisu děti dokazovaly, že se 
ve škole určitě neztratí. Za jejich předvedené 
výkony byly děti odměněny. Cestu školou 
všichni zvládli hravě a my už se na ně v září 
moc těšíme!

OKRESNÍ KOLO 
BIOLOGICKÉ 
OLYMPIÁDY
Alena Kulíšková

Okresní kolo biologické olympiády je 
i v mladší kategorii za námi. Možná se bude 
někomu zdát, že 13. místo Aničky Šebkové 
a 29. místo Adélky Kulíškové není bůhví 
co. Je však třeba si uvědomit, že biologická 
olympiáda patří mezi nejsložitější soutěže. To 
dokazuje i to, jak malý zájem o soutěž mezi 
žáky je. Z celého druhého stupně to byly 
pouze výše jmenované žákyně. Děti si musí 
v přípravě nastudovat odborný text, který 
má zhruba 90 stránek. V něm jsou uvedeny 
organismy, které budou určeny k poznávání 
a také k testu. Dále před vstupem do okres-
ního kola musí žáci vypracovat úkol, který 
bývá dlouhodobý nebo jinak náročný. Letos si 
ve starší kategorii Anička Šebková i v mladší 
kategorii Adél Kulíšková vybraly tvorbu hry 
pro děti Kvarteto listnatých stromů. Kreslily 

karty s listy, plody, květy a tvořily frotáž kůry. 
Přípravě věnovaly mnoho času a je třeba jim 
poděkovat za reprezentaci školy.

SOUTĚŽ MLADÝ 
ZDRAVOTNÍK
Gabriela Kmentová

V pátek 26. dubna se žáci 5. třídy na chví-
li stali mladými záchranáři a zdravotníky. 
V Novém Jičíně se konala soutěž s názvem 
Mladý zdravotník, kterou pořádá Český 
červený kříž ve spolupráci se střední Zdra-
votnickou školou. Děti se setkaly na pěti 
soutěžních stanovištích s ošetřením různých 
poranění, např. zlomeninami či popáleni-
nami, transportem zraněných, obvazovou 
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barvami. Veliká pochvala patří chlapům, kteří se podíleli nejen na 
zajištění a dovezení stromu, ale také těm, kterým se podařilo Májku 
správně usadit. Nakonec jsme si za odměnu opekli špekáčky na ohni. 
Počasí nám přálo, sluníčko svítilo a my si společný čas moc užili.

Děkujeme všem, kteří dorazili.
„A proč se vlastně staví májka? Skrývá se v ní symbolika jara, 

růstu, plodnosti, lásky a také obětování krásného stromu jako daru 
nebo prosby. Strom sám je v oblasti duchovní kultury chápán jako 
jeden z hlavních symbolů života obecně. Zelená je barva života, úrody, 
barevnými stuhami ozdobený vršek s převládající červenou barvou, 
značí pestrost a veselí. Pod májkou se tančí a veselí. To vše vyjadřuje 
životní radost a optimismus. Stavění májů byla oslava, která našim 
předkům připomínala, že příroda se znovu probudila.“

TA HODSLAVSKÁ JEDENÁCTKA
Ondřej Kudělka

Vážení a milí čtenáři,
i když již nejsem v našem fotbalovém klubu aktivní, přeci jen část 

svého sportovního života jsem mu věnoval a tak věřím, že se na mě 
nebudete zlobit, když si dovolím využít stránek našeho zpravodaje 
a o naší hodslavské kopané napíšu pár řádků. Chce se mi říct, že je to 
jako včera, kdy jsem poslouchal vyprávění fotbalových osobností naší 
obce o tom, jak se kopaná v naší obci vyvíjela a čím vším si musela 
projít. Vše jsem se snažil zachytit po večerech do knihy, která ná-
sledně vyšla přesně před deseti lety u příležitosti 90 let kopané v naší 
obci. Pokusím se v následujících řádcích napsat to nejzajímavější, co 
se na fotbalovém kolbišti pod Trojačkou událo.

Když se psal rok 1924 vznikly v našich Hodslavicích dva fotba-
lové kluby. Jeden na horním a druhý na dolním konci. Klub z hor-
ního konce brzy zanikl a byl založen Sportovní klub Hodslavice 
- kopaná. Mezi zakladateli sportovního klubu byli bratři Bartoňovi 

(Dominovi), kterých bylo šest. Dále bratři Bartoňovi (Stavovi), 
Vladimír Merenda (Špeta), bratři Kudělkovi (Pepánkovi) a Bohuš 
Matalík, Ondřej Rýdl, Bohuš Havlíček, Ondřej Toman a další. Velké 
pochopení pro kopanou měl starosta František Hromádka, který pro 
první fotbalové hřiště v Hodslavicích věnoval vlastní zahradu. Hrá-
čům nevadilo ani to, že hráli i s jabloní uprostřed hřiště.

Když v roce 1939 přišla druhá světová válka a s ní spojená oku-
pace, sportovní klub se zcela rozpadl. Díky Františku Hromádko-
vi se podařilo v roce 1942 vyjednat v Brně jeho obnovení. Během 
válečného období se Hodslavice prezentovaly dobrou kopanou. To 
bylo zapříčiněno tím, že za Hodslavice hráli hráči z větších měst, ale 
také aktivní i bývalí hráči SK Slezská Ostrava např. Zdeněk Šajer. 
Velkým fotbalovým svátkem bylo přátelské utkání proti ligovému 
celku Vítkovic, kterým Hodslavice podlehly 15:1. Do Hodslavic zaví-
talo i několik dalších ligových týmů (Svit Gottwaldov, Otrokovice…). 
Trenérem Hodslavic byl v té době Jiří Křižák, jehož strýc a otec patřili 
k zakladatelům SK Slezská. Jiří Křižák byl také československým re-
prezentantem a za reprezentaci odehrál v letech 1947-1955 tři zápasy. 
Stal se také členem klubu ligových kanonýrů, když nastřílel úcty-
hodných 130 ligových gólů… Tuto dobu krásně popsal pan Vladislav 
Palacký, jehož slova jsem si zaznamenal: „Mít na sobě dres s barvami 
Hodslavic, byla pro každého hráče čest“

Kopaná v Hodslavicích zažívala dobré, ale i zlé časy. Dovolím si 
poskočit do roku 1973, kde se mužstvo mužů stalo vítězem Severo-
moravského kraje a zvedlo nad hlavu pohár Nové svobody v soutě-
ži Československého poháru. Toto vítězství poslalo Hodslavice do 
celorepublikového kola, kde bylo následně vyřazeno. V roce 1974 si 
Hodslavice připomněly 50. výročí vzniku fotbalu v obci. Oslavy se 
konaly dva dny. V sobotu sehráli přátelské utkání bývalí hráči TJ 
Hodslavice a TJ Mořkov. Fanoušci si ovšem přišli na své hlavně při 
dalším utkání, kdy se proti Sokolu Hodslavice postavilo kompletní 

Co nového
pod Trojačkou

ZPRÁVY KULTURNÍ  KOMISE  A SPOLKŮ

HODSLAVICE UKLIZENY
Alena Kulíšková

V sobotu 13. dubna se opět po roce sešli velcí i malí Hodslavjané 
na našem sběrném dvoře v rámci akce Ukliďme Česko. Měli jsme 
společný cíl. Zbavit naši krásnou obec odpadků a všeho, co ji hyzdí.

Rozdělili jsme se do skupinek, kde dospěláci dělali doprovod těm 
nejmenším – dětem z mateřské školy a mladším školákům. Ti větší 
školáci již pracovali samostatně v místech, která dobře znají z mi-
nulých let. Holky ze sedmičky čistily Zrzávku s jejími břehy, kluci 
z pětky Včelínek, maminky a tatínci s těmi nejmenšími prostor fot-
balového hřiště a okolí Židle, Royalisté kontrolovali Kacabajku a její 
okolí a děti ze SHM již během týdne vyčistili centrum obce, skupinka 
z Balkánu prošla Dolní konec. Opět jsme byli překvapeni, kolik hasiči 
svým vozem s vozíkem odvezli pytlů s odpadky.

Celou snahu podtrhl i fakt, že obecní uličky byly zameteny a vy-
čištěny čistícím vozem a dnešní déšť spláchl i drobný prach. Může-
me jen všichni doufat, že čisté a zelené Hodslavice nám zůstanou co 
možná nejdéle bez odpadků a nečistot.

Děkujeme moc všem, kterým není okolí jejich bydliště lhostejné 
a kteří se snaží mít Hodslavice krásné po celý rok.

PÁLENÍ ČARODĚJNIC
Vlastimil Socha

Poslední dubnový pátek v Hodslavicích patřil již tradičně pálení 
čarodějnic. Počasí se po deštivém týdnu na poslední chvíli umoudřilo 

a na sokolské hřiště se tak slétlo několik čarodějnic v čele s čaroděj-
nicí Radanou. Ta si připravila pro děti soutěže a zábavný program. 
Připraveno bylo také tradiční občerstvení v podobě klobásek z udírny, 
čarodějnického guláše a návštěvníci si také mohli opéct špekáček. 
Úderem 19 hodiny byla zapálena vatra s čarodějnicí, kterou se i letos 
povedlo upálit. Děkujeme všem, kteří se na přípravě akce podíleli 
a také všem návštěvníkům, za to, že přišli pomoci upálit čarodějnici 
a společně posedět.

STAVĚNÍ MÁJKY
Jakub Mikšík, FK Hodslavice

V loňském roce se fotbalisté Hodslavic rozhodli obnovit tuto 
krásnou tradici v naší obci. A také letos přilákala akce na fotbalo-
vé hřiště nejen silné muže, ale také spoustu diváků a pomocníků na 
zdobení. Po náročném převozu, ořezání a nachystání, přišlo na řadu 
zdobení. Naše dívky a dětičky nám Májku krásně nazdobily všemi 
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jsme šílenost zvanou „Palackého tisícovka“. Prostě jsme se odvážili 
a šli do toho. Dnes už všichni účastníci této potrhlé akce vědí, že 
Palacký se narodil u nás v Hodslavicích.

Palackého tisícovka pořádaná jako volně organizovaná jízda 
starých motocyklů napříč Českou republikou po stopách Františka 
Palackého, jejímž hlavním mottem bylo ujet tisíc kilometrů za dvacet 
čtyři hodin, si za pouhé dva ročníky našla značný počet příznivců. 
Takový zájem jsme nečekali. Již při organizování druhého ročníku 
jsme byli nuceni omezit počet zájemců. Po spuštění registrace se nám 
totiž během deseti minut naplnil stanovený počet přihlášených a po-
čet dalších zájemců značně převyšoval naše možnosti.

Druhý ročník, byl poznamenán nešťastnou nehodou jednoho 
z účastníků, což nám na dlouhou dobu sebralo nadšení a elán k orga-
nizování dalšího ročníku. Zdálo se, že třetí ročník se konat nebude…

Jenomže zima končila, my se začínali těšit na teplé dny a přišlo 
nám líto celou tisícovku jen tak pustit k ledu.

Přemýšleli jsme, jak vybruslit ze situace mít na krku masovou 
akci, a přesto nějakou formu tisícovky uspořádat.

Nakonec jsme se po dlouhém zvažování rozhodli zvolit pro letošní 
rok jiný formát, od kterého očekáváme, že by mohl odradit značnou 
část příznivců k účasti, přesto by se nějaká forma tisícovky uskuteč-
nila. Tento nový formát je totiž určen skutečně jen pro skalní a odol-
né nadšence s odzkoušenými a vyladěnými stroji. Trasa již nepovede 
jen po České republice, kdy start a cíl byl v Hodslavicích, ale letošní 
cíl bude v zahraničí. Konkrétně v malém státu v Itálii San Marinu, 
symbolicky od Hodslavic vzdáleném rovných tisíc kilometrů.

Oproti minulým ročníkům nejsou nastavena téměř žádná pravi-
dla. Každý pojede sám za sebe a čas startu si zvolí dle svého uvážení. 
Jediný známý parametr je datum 29.5 v 18.00, kde se účastníci potkají 

v kempu v Itálii poblíž San Marina u moře. Neděláme žádnou regist-
raci, takže pro nás bude počet účastníků překvapením. Jestli si účast-
níci zvolí start z Hodslavic a udělají si foto z placu pod vyvěšeným 
logem Palackého tisícovky, nebo pojedou přímo z místa bydliště je 
čistě na nich. V kempu strávíme večer, přespíme a poté se následující 
den společně vydáme formou třídenního čundru zpátky do ČR s plá-
novaným sobotním odpoledním návratem do Hodslavic.

Mohlo by se zdát, že celý tenhle podnik má s Palackým pramálo 
společného a jediná souvislost je symbolická vzdálenost tisíc kilo-
metrů s tisícikorunovou bankovkou, z které Palacký shlíží. Ale to 
by bylo málo. Hlavním motorem naší cesty na jih do Itálie je totiž 
odkaz na rok 1837, kdy se Palacký vydal na cestu do Říma studovat 
vatikánské archivy a hledat podklady pro své historické dílo Dějin 
národu českého v Čechách a v Moravě.

Palackého cesta do Itálie byla velmi významná, jak pro něho, tak 
pro nás Čechy. S napětím ji tehdy sledovala celá česká inteligence. 
Jako úplně prvnímu Čechovi se tenkrát podařilo prolomit bariéru 
a stalo se něco, co se doposud v historii nikdy nestalo. Dostal se k in-
formacím z Vatikánského archívu. Jeho tříměsíční cestu financovali 
čeští a moravští šlechtici a nejen cestu, i za poskytnuté informace 
z archívu se platily velké peníze. Palacký si musel pro přístup k infor-
macím z Vatikánu zařídit spoustu doporučujících dopisů z nejvyšších 
míst, aby měl šanci se tam dostat. Sice se nedostal až dovnitř, ale po-
dařilo se mu zařídit, že mu spisy nosili do domu k prefektovi archivu 
Marinimu, kde Palacký přebýval.

Samotná cesta do Říma Palackému trvala čtrnáct dní. Cestoval 
z Prahy přes Vídeň do italského Terstu listovním vozem, pak přes 
Padovu do Ferrary. Projel Boloň a přes Rimini pokračoval do Ancony. 
Dokonce s povozem překonávali hory, kde byl ještě sníh a několi-
krát zde i zapadli. Tady se jejich cestovní rychlost podstatně sníži-
la, k tomu se jim rozlámal kočár. Následně se jim trasa prodloužila 
nebezpečnou objížďkou přes průsmyk Fossato. Z těchto událostí byl 
Palacký rozčarován, protože byl vystaven časové tísni. Do Říma vjel 
po dvoutýdenním cestování 4. dubna. Strasti jeho putování však měly 
být vyváženy množstvím římských sběrů pro české dějiny.

prvoligové mužstvo Baníku Ostrava v čele se Schmuckrem, Vojáč-
kem, Humlem, Klementem, Tondrou a dalšími. Toto utkání přilákalo 
na 850 diváků, kteří si tento zápas jistě užili. Baník Ostrava nakonec 
zvítězil 1:3.

Opět si dovolím poskočit v datu o několik desítek let dopředu. Jak 
jsem psal výše, kopaná v Hodslavicích zažila dobré i zlé časy. Ty zlé 
pro náš hodslavský fotbal nastaly v roce 2006, kdy došlo k prodeji 
soutěžní 1. A třídy mužstvu z Nového Jičína, které se následně s teh-
dejším TJ Hodslavice - oddílem kopané spojilo a tím došlo k zániku 
a přerušení dlouhé fotbalové tradice. Můžeme si položit otázku, proč 
k tomuto záměru vlastně došlo či jaké úmysly v tom byly, ale jedno je 
jisté, Hodslavice se na fotbalové mapě neobjevily po dlouhé čtyři roky. 
Zlomovým rokem byl rok 2009, kdy se vytvořil přípravný výbor, ve 
kterém byli Josef Turek, Ondřej Kudělka, Pavel Hromádka a Pavel 
Kudělka, kteří se rozhodli vrátit Hodslavice na onu pomyslnou fot-
balovou mapu. I když cesta obnovení nebyla jednoduchá, nakonec se 
vše podařilo a v roce 2010 vznikl FK Hodslavice…

O fotbale v Hodslavicích by se dalo napsat mnoho dalších řádků. 
Dovolím si na samotný závěr poděkovat všem, kteří za oněch 100 let 
věnovali našemu fotbalu svůj volný čas a své hodslavské srdce. Vzpo-
meňme také na ty, kteří již s námi u tohoto milníku nemohou být. 
Přeji našemu hodslavskému fotbalu, ať se mu jenom daří a ať hrdost, 
kterou v sobě hodslavský dres ukrývá nikdy nevyprchá.

Sportu zdar a fotbalu zvláště.

PALACKÉHO TISÍCOVKA 
SPECIÁL: SAN MARINO
Nesmrtelní dědci

Propojit odkaz Františka Palackého s vášní několika hodslav-
ských rodáků pro nevšední cestování na starých motorkách by se 
mohl zdát jako bizarní a ztřeštěný nápad. Možná by z akademické 
půdy mohly přicházet rozhodné a roznícené hlasy proti takovému 
troufalému až nevhodnému spojení. Jenomže my nejsme žádní stu-
dovaní akademici, ale prostí hodslavští rodáci, přesto bychom taky 
rádi přispěli k popularizaci našeho významného rodáka mezi nám 
blízkou, širokou veřejnost. Říkáme si „Nesmrtelní dědci“ a vymysleli 
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HORNÍ ŘADA ZLEVA: KYSELÝ, HROMÁDKA P., KUDĚLKA S., TUREK Z., KUDĚLKA, 
CZYŽ Č., TOMSA DOLNÍ ŘADA ZLEVA: TUREK P., TOMAN, FRYDL, BARTOŇ, RÝDEL, 
PLEŠEK, HROMÁDKA J., KRAMOLIŠ



My při naší cestě nedojedeme sice až do Říma, ale symbolicky 
navážeme na část trasy kolem města Rimini. Tady se tenkrát Pa-
lacký zaručeně pohyboval na koňském povoze taženým šesti koňmi, 
přičemž míjel malý stát v Itálii San Marino. Zde po tisících kilome-
trech naší jízdy zakempíme, přespíme, ráno navštívíme San Marino 
a pojedeme zpět k domovu. Jedeme tedy letos symbolicky po stopách 
Františka Palackého studovat archivy do Itálie.

Fanděte nám, abychom tuhle jízdu, delší, než dva tisíce kilometrů 
zvládli bez poruch a všichni se 1. 6. 2024 v pořádku vrátili do Hodsla-
vic. Tady si pak užijeme společný večer u ohně a přespíme ve stanech 
na louce za hospodou. V neděli 2. 6. 2024 budou v půl desáté na place 
vystaveny stroje pro veřejnost a proběhne ukončení celé akce. Všichni 
jste srdečně zváni.

PROGRAM:
25.  5 .–28.  5 .  Neorganizovaný odjezd účastníků do Itálie.
29.  5 .       Setkání účastníků v kempu poblíž San Marina.
1.  6.        Společný návrat do Hodslavic v odpoledních ho-

dinách (volná zábava u ohně, nocleh ve stanech na louce u Fojtovy 
stodoly).

2.  6 . ,  9 :3O   Výstava strojů na „placu“ pro veřejnost.
    1O:3O   Ukončení akce a rozjezd domů.
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Baník Ostrava “Stará garda”   FK Hodslavice muži nad 35 leT   PÁTEK 28.6.2024

Sobotní   SOBOTA 29.6.2024

Vstupné: pátek 150 Kč * sobota 150 kč  * dvoudenní VSTUPNÉ 250 Kč

28.-29.6.2024   FOTBALOVÉ HŘIŠTĚ HODSLAVICE

FK Hodslavice muži    Hodslavice Starší páni
FK Hodslavice mladší žáci    TJ Straník
FK Hodslavice starší přípravka    TJ Mořkov

 SKÁKACÍ HRADY * DĚTSKÉ ČTYŘKOLKY * HASIČI * POLICIE *
               ZÁCHRANNÁ SLUŽBA * SOBOTNÍ OHŇOSTROJ

50,- KČ Z KAŽDÉ PÁTEČNÍ VSTUPENKY nebo DVOUDENNÍHO VSTUPNÉHO BUDE VĚNOVÁNO NADAČNÍMU FONDU BANÍKU

100 LET
FK HODSLAVICE

1924 - 2024

   Začátek AKCE od 17:00 HOD

   Začátek AKCE od 10:00  HOD

kAROL A KVIDO * tANEČNÍ SKUPINA tst *
cIMBÁLOVÁ MUZIKA *  CHaSINg eagles *

 od 15:00  HOD

OD 22:00 HOD

ac/cZ ( ac/dc REVIVAL )

*

*

*
*

Páteční zápas:

Zápasy:

 

DĚTI DO 18-TI LET VĚKU VSTUP ZDARMA

muži IV. Třída mladší žáci 7+1 sk. A starší Přípravka 5+1 sk. I

Datum: Neděle 21. 4. 2024 16:00 Datum: Neděle 21. 4. 2024 10:00 Datum: Neděle 21. 4. 2024 14:00
FK Hodslavice : Mankovice FK Hodslavice : Kunčice FK Hodslavice : Lichnov

Datum: Neděle 28. 4. 2024 10:15 Datum: Čtvrtek 25. 4. 2024 16:30 Datum: Středa 24. 4. 2024 17:00
Žilina B : FK Hodslavice Straník : FK Hodslavice Mořkov : FK Hodslavice

Datum: Sobota 4. 5. 2024 16:30 Datum: Neděle 5. 5. 2024 10:00 Datum: Pátek 3. 5. 2024 16:30
Životice u NJ:FK Hodslavice FK Hodslavice : Žilina Jakubčovice : FK Hodslavice

Datum: Sobota 11. 5. 2024 17:00 Datum: Sobota 11. 5. 2024 10:00 Datum: Středa 8. 5. 2024 17:00
Nová Horka : FK Hodslavice Starý Jičín : FK Hodslavice Lubina B : FK Hodslavice

Datum: Neděle 19. 5. 2024 16:00 Datum: Neděle 19. 5. 2024 10:00 Datum: Neděle 19. 5. 2024 14:00
FK Hodslavice : Bílov FK Hodslavice : Tichá FK Hodslavice : Petřvald

Datum: Neděle 26. 5. 2024 17:00 Datum: Pátek 24. 5. 2024 17:00 Datum: Pátek 24. 5. 2024 17:00
Kyjovice : FK Hodslavice Mořkov : FK Hodslavice Lichnov : FK Hodslavice

Datum: Neděle 2. 6. 2024 16:00 Datum: Neděle 2. 6. 2024 10:00 Datum: Neděle 2. 6. 2024 14:00
FK Hodslavice : Štramberk FK Hodslavice : Kunín FK Hodslavice : Mořkov

Datum: Neděle 9. 6. 2024 12:00    Datum: Pátek 7. 6. 2024 16:30
Nový Jičín B : FK Hodslavice FK Hodslavice : Jakubčovice

FK Hodslavice 



Společenská kronika obce
NAROZENÍ ,  JUBILEA,  ÚMRTÍ

JUBILEA V KVĚTNU (5O*6O*65*7O*75*8O*85)
Ivona Schustalová * Antonín Ligocki, Pavlína Schindlerová, Bo-

žena Ligocká * Rostislav Bartoň, Marie Pavlátová * Libuše Jašková, 
Aleš Kulíšek, Jiří Pavelka * Miroslav Turek * Jana Franková, Martin 
Repta * Marie Mikudová

Jubilanty zveřejňujeme podle databáze zapsaných obyvatel v obci. 
Od 50 do 85 let zveřejňujeme vždy v pětiletých intervalech. Od 90 let jsou 
jubilanti zveřejňováni každoročně. Pokud si někdo nebude přát, aby byl 
ve zpravodaji zveřejněn, může o to požádat alespoň měsíc před před-
pokládaným uveřejněním na OÚ e-mailem, telefonicky nebo osobně.

ROZLOUČENÍ V DUBNU
V měsíci dubnu jsme se rozloučili s Jaroslavem Kolečkem.

Hodslavský zpravodaj – informační měsíčník pro občany Hodslavic. 
Roznos (11x ročně). Náklad 550 výtisků. Adresa redakce: Obecní 
úřad Hodslavice, č. p. 211, IČO 00297917, zpravodaj@hodslavice.cz, 
556 750 010. Příspěvky neprocházejí jazykovou úpravou. Ev. č. MK 
ČR E 11145. Hodslavice, č. 5/24, vydáno 11. 5. Grafická úprava: Panfolk

KVĚTEN 2O24
Sokol: Move week 
SDH: Daruj krev s hasiči
po celý měsíc

18. 5. 2O24
KČT: 53. Palackého stezka
zápis u Fojtství

24.- 26. 5. 2O24
ZŠ: Vodácký zájezd na Vltavu
 
26. 5. 2O24
SHM: přednáška Marka Orko Váchy
Nemocí stala se pravda, 16:00 kat. kostel

31. 5. 2O24
ZŠ: Pohádková cesta (Den dětí)
akce pro děti a rodiče

23. 6. 2O24
Palackého dědina: Výročí narození 
Františka Palackého
předprodej lístků Restaurace Na Fojtství, 
začátek 18:00

29. 6. 2O24
FK: Oslavy 100 let FK Hodslavice
fotbalové hřiště FK Hodslavice

2O. 7. 2O24
Tenis: Tenisový turnaj
Tenisové kurty za školou

27. 7. 2O24
SDH: Den hasičů
Areál hasičské zbrojnice

1. 6. 2O24
FK: Kácení májky a den dětí
fotbalové hřiště FK Hodslavice

ČERVEN 2O24
Klub seniorů: Škračení vajec
fotbalové hřiště FK Hodslavice

7. 6. 2O24
Noc kostelů 

8.- 9. 6. 2O24
Pouť, den obce, výstava chovatelů
okolí obecního domu, za COOPem

22. 6. 2O24
Sokol: Oslavy 130 let Sokola
Sokolák
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FOTO:  D .  PETROVIČ

LIL I  KURAJSKÁ,  6 .A


